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Acta sessió de debat procés participatiu 
 

Lloc: Ajuntament de Sant Hilari Sacalm 

Hora: 18.00h 

Número d’assistents: 9 

 

Representació d’assistents:  

- Josep Vidal, vigilant municipal 
- Ricard Canela, arquitecte 
- Montse López, escola Guilleries 
- Mònica Casado, escola Guilleries 
- Anna Torrent, IES Anton Busquet i Punset 
- Dolors Llopis, llar d’infants Les cent Fonts 
- Maria Frigola, col·legi Sant Josep 
- Montse Moner, AMPA La Baldufa 
- Anna Tutusaus, La Baldufa 

 

Estructura de la sessió 

1. Debat dels assistents a la sessió sobre la senyalització del camí segur 
a. Treball individual 
b. Debat i consens  
c. Exposició del representants del Consell d’Infants (CIM) i consens  

 
2. Pla de comunicació 

a. Exposició d’exemples de pla de comunicació d’altres municipis 
b. Debat sobre com ha de ser el pla de comunicació  

3. Valoració i conclusions 
 

 

1. Debat dels assistents a la sessió sobre la senyalització del camí segur 

 
Hora inici: 18.10 
Durada de la presentació:50’ 
Intervenció: Francesc Alemany (tècnic de participació ciutadana d’ATC-SIG 
SL)encarregat de dinamitzar la sessió. 
 
 
Comença la sessió amb una presentació de l’estructura de la sessió. Inicialment, i 
donada l’absència de l’arquitecte municipal a la sessió anterior es procedeix a fer un 
resum de les propostes que van sorgir. Per a la realització del treball individual es 
reparteix una graella, que conté dues parts. Una primera per treballar la 
senyalització, on es recullen les propostes vinculades a: 

• Com s’ha de senyalitzar el camí segur? 
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• Quina tipologia de senyalització cal fer? 
• On s’ha d’ubicat aquesta senyalització? 

 
I una segona, on es treballa del pla de comunicació assenyalant les principals eines 
per difondre el camí segur. 
Els resultats del debat per a la senyalització del camí segur són els següents: 
 
a) Com s’ha de senyalitzar el camí segur? 
 

• Senyalització a terra: s’està d’acord en que n’hi ha de haver i que aquests 
han de ser amb colors vistosos.  

• Senyalització vertical: aquesta serà més duradora en el temps ja que no 
tindrà el desgast que pot tenir la senyalització a terra. Ha d’estar en les 
bifurcacions i ha ser possible evitant nous pals. L’arquitecte municipal 
proposa com exemple el cas de Venècia, on les senyals són a les cantonades 
dels edificis, concretament a les parets dels edificis i no al terra, fent que les 
senyals siguin més duradores i es puguin veure millor en cas de pluja o de 
neu. 

 
b) Quina tipologia de senyalització cal fer? 

• Posar un panell informatiu i/o mapa al inici del recorregut 
• Senyalització per traslladar canvis/talls de circulació 
• Que tinguin continuïtat i que siguin visibles 
 
 

c) On s’ha d’ubicat aquesta senyalització? 
• Al llarg de tot el recorregut, sobretot en les bifurcacions i punts més 

conflictius. 
 

Paral·lelament a aquesta sessió de debat, els representants del CIM, també n’han  
realitzat un sobre la senyalització del camí segur, exposant i consensuant totes les 
idees que van recollir durant les sessions del consell d’infants que es fan realitzar a 
l’escola Guilleries i Sant Josep.  

Un cop el CIM s’afegeix a la sessió de debat, la dinamitzadora explica que l’objectiu 
és que els representants participin al procés de definició del camí segur exposant 
les conclusions a les que han arribat. Un cop exposats els acords presos, els 
assistents a la sessió de debat manifesten estar d’acord amb les propostes 
presentades pel CIM i consideren acceptar-la com a proposta conjunta.  

El portaveu del consell d’infants també transmet altres temes exposats a la sessió 
dels representants del CIM, referent al skatepark i les millores del parc del costat 
del geriàtric, tot i no ser pròpiament del camí segur.  

Referent a la millora del parc, un dels assistents els comunica que ja està previst 
una millora en la tanca que envolta al parc per part de l’ajuntament.   

Per acabar aquesta primera part de la sessió, se’ls agraeix als representants del 
CIM la seva tasca i se’ls acomiada de la sessió. La segona part es realitzarà sense 
ells, tot i que el resultat d’aquesta serà transmesa al consell d’infants per què 
treballin sobre els resultats del pla de comunicació en les sessions del CIM.  
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2. Pla de comunicació 

 
 

Hora inici: 19.00 
Durada de la presentació:45’ 
Intervenció:Marta Contreras, Francesc Alemany i Raül Molero (tècnics de 
participació ciutadana d’ATC-SIG SL) encarregats de dinamitzar la sessió. 
 
 
S’inicia la segona part de la sessió amb una presentació d’exemples de diferents 
tipus de material de comunicació d’altres municipis 
Abans de començar, es fa referència per part dels assistents a l’absència a les 
sessions de debat de les AMPES i els comerços. Des de l’organització s’aclareix que 
ambdós col·lectius han estat convocats, així com tota la ciutadania per participar en 
tot el procés. 
Aprofitant la grella repartida prèviament i els exemples proporcionats, s’analitzen 
diverses opcions pel pla de comunicació: 
 
 

• Tríptic informatiu: no es considera necessari fer-ne un, ja que 
possiblement quedaria com un paper dispers que ningú acabaria mirant. 
Tanmateix,  es proposa incloure dins la pròpia agenda escolar dels alumnes, 
a la revista escolar, al butlletí de l‘ajuntament i al programa de la festa 
major un plànol informatiu.  

• Falca de radio: s’arriba al concents de que únicament seria interessant una 
falca de radio si es realitza a l’inici del projecte i si la fan els propis nens i 
nenes de les escoles.  

• Web municipal: incloure tota la informació del projecte en el web municipal 
així com també en els webs de les pròpies escoles. 

• Premsa: no es considera necessari fer ús d’aquest mitjà, tot i que si 
incloure la informació referent al projecte a la revista escolar.  

• Xarxes socials: fer-ne ús de les principals xarxes socials com facebook, 
twitter, instagram o youtube es considera una bona idea per fer difusió del 
projecte.  

• Vídeo: la idea d’un vídeo és molt ben rebuda. Tothom està d’acord en 
realitzar-ne un però amb les següents premisses: 

o Els protagonistes han de ser els mateixos nens (amb el consentiment 
previ dels tutors legals). 

o Que s’inclogui també a les xarxes socials. 
o El vídeo ha de demanar la col·laboració de la gent del poble per dur a 

terme el camí segur amb èxit (comerciants, agents cívics, 
ciutadans,...) 

o Hauria d’estar filmat per professionals 
o Penjar-lo als webs escolars i al de l’ajuntament 

També es proposa que el vídeo s’inclogui dins les tasques a realitzar pel 
Consell d’Infants, on puguin treballar com volen i creuen que s’hauria de fer 
aquest vídeo informatiu del camí segur. També es suggereix utilitzar alguna 
sessió per realitzar la filmació.  

• Altres propostes:Es proposen les següents propostes a tenir en compte: 
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o Acte inaugural: realitzar un acte inaugural aprofitant el dia mundial 
de la mobilitat (setmana de la mobilitat, a mitjans de setembre). 
Aquest acte es planteja com una caminada un diumenge amb els 
pares just abans d’iniciar el curs escolar.  

o Agents cívics: s’estudia la possibilitat d’incloure aquests actors a 
diferents punts del recorregut, així com les possibles responsabilitats 
que se’n deriven, ja que no hi són per realitzat el servei 
d’acompanyament escolar, sinó  per estar en punts concrets del 
recorregut per ajudar als infants. Es parla de qui podria realitzar 
aquesta tasca i es valoren  les opcions de demanar-ho a les AMPES i 
les llars d’avis.  

 
3. Valoració i conclusions 

 
 

Hora inici: 19.45 
Durada de la presentació:10’ 
Intervenció: Marta Contreras, Francesc Alemany i Raül Molero (tècnics de 
participació ciutadana d’ATC-SIG SL) encarregats de dinamitzar la sessió. 
 
Com a últim punt a tractar, es demana al assistents una valoració general del 
procés, així com la possibilitat de realitzar una altres sessió de treball. 
Les intervencions realitzades valoren molt positivament el procés i estan a 
l’expectativa de veure que es podrà dur a terme. Valoren molt que aquesta 
iniciativa hagi estat promocionada des de l’equip de govern i es considera un 
actuació de poble, no només de les escoles.   
Valoren com a suficients les sessions realitzades, però suggereixen la possibilitat de 
realitzar una “sessió de seguiment” del projecte, un cop aquest hagi estat engegat. 
Es pregunta a l’arquitecte municipal si veu possibles  les propostes d’actuacions 
urbanístiques que havien sorgit en la sessió de debat prèvia. L’arquitecte comenta 
que s’han d’estudiar tècnicament amb l’equip tècnic del ajuntament. 
 
 
Per acabar la sessió, s’agraeix a tots els assistents la implicació mostrada en el 
projecte, i se’ls recorda que a finals de d’abril (amb data encara per concretar) hi 
haurà una sessió de retorn i se’ls anima a que hi assisteixin.  
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Fotografies de la sessió: 
 
 
 

 
 
 


